
7. Fodgængerstrategi - lokaludvalgets høringssvar. (2011-32895)
Lokaludvalgets skal indsende et høringssvar til Fodgængerstrategien: Flere Går Mere. 

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vanløse Lokaludvalg forholder sig til de nedenfor anførte bemærkninger, samt 1.
på mødet fremkommer med yderligere kommentarer til strategien.

at Vanløse Lokaludvalg bemyndiger formandskabet til inden fristens udløb den 2.
27. marts at indsende Lokaludvalgets bemærkninger til Teknik- og 
Miljøforvaltningen på basis af de samlede indkomne bemærkninger.

Problemstilling

Fodgængerstrategien "Flere går mere" er et af målene i Københavns Kommunes bylivsudspil 
Metropol for Mennesker. Fodgængerstrategien indeholder en lang række forslag til, hvad der skal til
for at København kan blive bedre fodgængerby. Strategien er i høring frem til 27. marts. 

Lokaludvalget afholdt et borgermøde om fodgængerstrategien i Vanløse den 7. marts. Fra 
diskussionen kan følgende forslag og temaer nævnes i ikke prioriteret rækkefølge:

Forholdene på bydelens strøggader (plads, udstillinger, stativer m.v.) i Jernbane Alle og på 
Godthåbsvej.

Bedre vedligeholdte fortove.

Adgangsforhold ved Flintholm Station forbedres.

Fodgængerovergange ved indfaldsveje i bydelen, herunder interval der er for korte.

Lydforholdene på bydelens overgange for blinde borgere.

Kampagne til fordel for ”marcipanbrød”.

Sikkerhedsforholdene for gående skoleelever, eks. ved Kirkebjerg Skole – ”gå-busser”.

Kampagne ved institutioner for gang.

Opstilling af motions-legeredskaber på pladser.

Mulighed for konkrete forslag til optagelse på budgettet for 2012 eller senere.

”Fodgængeri” som led i forebyggelse. 

Opførsel i færdselen.

Løsning



Lokaludvalget drøfter de ovenfor nævnte bemærkninger, og bemyndiger formandskabet til at 
indsende Lokaludvalgets høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen på basis af de indkomne 
bemærkninger.

Økonomi

Beslutningen har ingen økonomiske konsekvenser for Vanløse Lokaludvalg.

Videre proces

Hvis lokaludvalget godkender nærværende indstilling, vil formanden, på vegne af lokaludvalget, 
indsende lokaludvalgets høringssvar inden 27. marts.

/Bent Christensen

bilag

Vanløse Lokaludvalgs beslutning den 17.03.2011

Ad. 1. Vanløse Lokaludvalg drøftede indkomne bemærkninger på borgermødet omkr. 
Fodgængerstrategien d. 7. marts, og supplerede med yderligere:

- Forholdene på bydelens strøggader (plads, udstillinger, stativer m.v.) i Jernbane Alle og 
på Godthåbsvej.
- Bedre vedligeholdte fortove.
- Adgangsforhold ved Flintholm Station forbedres.
- Fodgængerovergange ved indfaldsveje i bydelen, herunder interval der er for korte.
- Lydforholdene på bydelens overgange for blinde borgere.
- Kampagne til fordel for "marcipanbrød".
- Sikkerhedsforholdene for gående skoleelever, eks. ved Kirkebjerg Skole - "gå-busser".
- Kampagne ved institutioner for gang.
- Opstilling af motions-legeredskaber på pladser.
- Mulighed for konkrete forslag til optagelse på budgettet for 2012 eller senere.
- "Fodgængeri" som led i forebyggelse. 
- Opførsel i færdselen.
- Flere bænke langs Jernbane Allé og Katrinedalsvej(Katrinedalsvej evt. i samarbejde 
med                 grundejerforeningen)
- Overgangen/indkørslerne fra sidevejene (de private fællesveje) og Jernbane Allé har for 



kuperede brosten,                 der bliver glatte og farlige for fodgængere i vådt vejr og frostvejr. En 
løsning kunne være som ved                 butikkerne, hvor der ligger lange granitsten i et stykke, som 
fx i porten ved Døgnnetto på Jyllingevej v.                Jyllingevej 7. 
-              Kantstensramper ved kantsten eller nedsænkede kantsten så dårligt gående har nemmere 
ved at krydse                   vejen.

Ad. 2. Vanløse Lokaludvalg bemyndigede formandskabet til inden fristens udløb den 27. marts at 
indsende Lokaludvalgets bemærkninger til Teknik- og Miljøforvaltningen på basis af 
bemærkningerne.




